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Felderítetlen 
gVilkosság az 

AlsóÖregszőlők
ben? 

Berényi 
András 

nem tágít 
Amikor hozzáfogtam e 

cikksorozat meg írásához, 
még nem is sejfettem mi· 
Iyen mély indulatokat kavar 
Kiss György halála körül
ményeinek megismételt 
vizsgálata. Kiss György, aki 
azóta a béke birodalmában 
nyugszik bizonyára nem 
gondolta, hogy egyszer mi
atta robban kl az a régi gyü
lölködés, ami Berényi And
rás és szomszédai között 
évek óta mérgezi a leveg öt. 
Hogy mikor kezdödött,11o
gyan és miért azt csak a jó
Isten tudja. Talán már ők 
sem emle'Keznek rá} s eset
leg nincs is semmiféle ok, 
azonban ha szóbakerül va
lakinek a neve a gyűlölt sze
mélyek közül, elborul a te
kintet, s eluralkodik az 
agyakon az indulat. 

Amikor Berényi András
nak elmondtam, hogy a 
megismételt vizsgálat nem 
igazolta az ő állitasát, inge
rulten reagált: "Kérem 

,ho~ azonnal szembesítse
nel( K;ídárral és a doktornő
vel. En nem szoktam ha
zudnL" - mondta magából 
kikelve, majd elnézést kért 
a viselkedéséért. 

Berényi András ma is es
küszik rá, hogy szóról
szóra úgy igaz, ahogy el
mondta: gyilkosság történt. 
Mások meg azt mondják, 
hogy ostobaság. Hogy Be
rényi András szaval még- . 
sem maradtak környezeté
ben hatástalanok, azt a ka
pujára festett akasztófa bi
zonyitja. 

Ezek után magam sem tu
dom hogy mit gondoljak. 
Mert egyrészről a tények 
azt Dlzonyítják, Kiss 
György 1984. december 22-
én kil1ülés következtében 
halt rQeg. Viszont ha Beré
nyi Ancfrásra nézek, látom 
szenvedélyesen hisz az 
igazában, és mindenre ké
pes, hogy ezt elmondhas
sa. Ebben az eltökéltségé
ben kitartására is számítlla
tunk. 

Megkérdeztem a nyolTlo
zá st vezető Laskovlcs fő
hadnagyot, mi a véleménye 
azesefről. 

- Nincs véleményem. Mi 
a munkánkat végezzük. Az 
élet ellen elkövetett bűn
cselekményekre utaló beje
lentéseket mindig komo
Iyan vesszuk. Ez esetben is 
lefolytattuk a vizsgálatot. 
De olyan adat birtokába 
nem jutottunk, ami arra en
gedne következtetni, gyil
kosság történt. Berenyi 
András által elmondottakat 
a tények nem támasztják 
alá. 

A cikk végére valamiféle 
kommentár kéne erkölcsi 
tanulság. De én is kutya
szorítóban érzem magam. 
Mert az olvasó joggal gon
dolhatja, hogy ez nem volt 
más, mint sOK hűhó semmi
ért. Pedig nem. Tudniillik 
számunkra törvény írja elő, 
hogy ha bűncselekmény're 
utalo információ birtokaba 
jutunk, nem hallgathat juk 
el. Ez esetben peClig erről 
van szó. S még arrór, hogy 
egy állítás igaz vagy hamis 
voltát csak egy Vizsgálat 
derítheti ki. S ezt megtet

.tük. Sőt úgy is mondhat-
nám, mindenki megtette a 
kötelességét. A Vizsgálat 
lezárult. Csak ezt nem fehet 
elfelejteni, mert megmaradt 
a harag, a gyűlölet, ami Ie
hetett ok, indíték, következ
mény ki tudja melyik. 

F.L. 

Szivélyes üdvözletek 
" . es massemml 

Megnyíltak a szovjet laktanya kapui 

Kétszer is megnyíltak az 
utóbbi időben, június 22-én és 
26-án. Előbb a város párt jai
nak képviselői , majd a megyei 
szakértők előtt. A szovjet fél 
részéről megmutatkozó kész
ség valóban nem vitatható. 

Párt jaink többsége - élve az 
"átmeneti önkormányzat" le
hetőségével - elküldte képvi
selőit a tanács által szervezett 
találkozóra. Inkább puhato
lózni jöttek, mi is a szovjet fél 
szándéka, hozzáállása a kö
zelgő távozás lebonyolításá
val kapcsolatban . 

A hozzáállás lényege - s ez 
csak pontosabbá vált a ké
sőbbi műszaki szemle során-, 
nogy minél előbb megegye
zésre jutni helyi szinten, mi az, 
amire a település igényt tar
tana az általuk épített objektu
mokból, s a döntést követően 
vagy pénzben, vagy építő
anyagban elszámolni. Nem 
várni a kormányközi megálla
podásra. Állítólag - ez a má
sodik látogatáson, a műszaki 
szemlén hangzott el - ilyen el
számolásra már van példa. 
Székesfehérvárott téglával, 
cementtel fizettek a magyarok 
egy átadott objektumért. 

Ezzel szemben a halasiak 
közel sem képesek ilyen rugal
mas döntésre. Köti őket a HM 
utasítása, miszerint a kiürített 
laktanyákat a területileg kijelölt 
szegedi parancsnokság veszi 
át. Másrészt pedig az sem 
egyértelmű, kinek is kellene 
ebben a faramuci helyzetben a 
döntést vállalnia. A meghosz-

szabbított mandátumú, de 
megcsorbított hatáskörű ta
nácsnak-e, vagy az újabb vá
lasztási kampány előtt álló 
pártoknak? De melyiknek va
jon? 

Leginkább behatárolják per
sze a lehetőségeket az anya
giak, helyesebben azok hiá
nya. Legfeljebb vatikáni valu
tával tudnánk most fizetni. 

Pedig meggondolandó, 
hogy például az út mentén hú
zódó, könnyen lekeríthető kór
házépületet - amely jelenleg 
egy félbemaradt felújítás és 
fűtéskorszerűsítés állapotá
ban várakozik - nem kellene-e 
minél előbb visszaszerezni. 
Megóvható lenne a további ál
lagromlástól, ráadásul a jelen
legi áldatlan kórházi állapotok 
javulnának. 

Ez volt a kórházigazgató, dr. 
Kövecs Gyula nem titkolt re
ménye is, ám az elhangzott 20 
milliós tétel- amelyet az eddig 
beruházott anyagok költsége
ként kellene megtéríteni, rög
tön kiábránd ították. Meglepő 
változásnak lehettem viszont 
fültanúja, a néhány nappal ké
sőbbi műszaki szemle alkal
mával. A bejáráskor a maga
sabb rangfokozatú katonai ve
zetők között az építészetileg 
felelős parancsnok is jelen 
volt, s ugyanarra a kérdésre 
hárommillióval válaszolt. Ami 
természetesen mindjárt más 
megvilágítást ad a tervezge
tésnek. 

(Folytatás a második oldalon.) 

A szép 
és izgalmas 

Sóstó 

Természetfotóinkat Ferinez János készítette 

Nincs új igazgató 
a választás után . .. 

Intézménvvezetőket 
nevezett ki a végrehajtó 

bizottság 
Erőteljes nyomást próbáltak 

gyakorolni a meghívott pártok 
a tanács végrehajtóbizottsá
gára a június 28-ai ülésen. 

volna el tehát a vb, ha elfo
gadva ugyan a tantestületek ál
tal választott intézményveze
tők személyét, csak ideiglene
sen , egy évre nevezte volna ki a 
négy igazgatót. Nem ezt tet
ték. 

Az előzmény 
Csapó István ezév február

jában levélben kérte a vállalati 
tanácsot, hogy járuljon hozzá 
korkedvezményes nyugdíja
zásához, ezzel együtt a tanács 
pályázati kiírása útján,még az 
idén töltse be a KUNEP igaz
gatói tisztét. Ezt a tanács tá
mogatta, s hozzájáruit, hogya 
vállalat igazgatója nyugdíjba 
mehessen. Kérdésemre 
Csapó István elmondta, hogy 
57. évében jár, 23 év után úgy 
érzi, a jelenlegi politikai, gaz
dasági helyzetben az a leghe
lyesebb út, ha átadja helyét a 
fiataloknak. Ezen döntését 
megkönnyítette orvosa figyel
meztetése is. Mindezek alap
ján írta meg levelét, s korked
vezménnyel még az idén, a 
tervek szerint fél évkor fel kí
ván állni igazgatói asztalától. 
Sem a pályázat elbírálásába, 

sem a szavazás menetébe 
nem kívánt beleszólni. Évvé
gével egyébként is lejár ötéves 
megbízatása. Mint elmondta, 
jobb önként menni, mint meg
várni, amíg kiutálják az em
bert. 

A pályázat 
Mindezek után a vállalati ta

nács nyilvános pályázatot írt ki 
az igazgatói állás betöltésére. 
A sajtóban közzétett pályá
zatra több érdeklődő - de ke
vés pályázó jelentkezett. Az 
építőipar jelenlegi megítélését 
mi sem tükrözi jobban, mint 
hogy külső s?akember nem kí
vánt a KUNEP igazgatója len
ni. Házon belül három kolléga 
akadt, aki részletes, írásbeli 
pályázatot nyújtott be. Köztük 
volt Elek János, a vállalati ta
nács elnöke is. A tanács előze
tesen értékelte a pályamunká
kat, majd ezek után értékelő 

bizottságot hozott létre. A pá
lyázat szövegét megkapták a 
tanács tagjai. Mivel közülük ti
zenhárman küldöttek is, így a 
dolgozói kollektívák előtt is is
mertté váltak a jelentkezők és 
szándékaik. Mindezek után 
tűzte ki a vállalati tanács június 
25-re az új igazgató személyét 
eldöntő testületi ülését. 

A vállalati tanács úgy 
dönt, hogy nem dönl 
A 25 fős testület titkos sza

vazással voksolt, hogya KUN
ÉP új vezetője a vállalat eddigi 
második embere, a 47 éves 
Kuminka István műszaki igaz
gatóhelyettes, a 40 éves Mol
nár István, innovációs mérnök
ség vezető vagy a 33 éves 
Elek János, a vállalkozási 
mérnökség vezetője legyen. 
Az előírások szerint a szava-

(Folytatás a harmadik oldalon.) 

Az oktatási intézmények ve
zetőinek öt évre szóló kineve
zése váltotta ki a pártok egy ré
szének (Kereszténydemokrata 
Néppárt , MDF, FIDESZ) til
takozását. Mint mondták , egy 
ilyen - a város életét hosszú tá
von meghatározó - döntésre 
ennek a testületnek nincs iga
zából kompetenciája. 

Az SZDSZ, az MSZP és a 
Magyar Néppárt meglátása 
szerint viszont a jelenlegi hely
zetben a döntésre legilletéke
sebbek, az illető intézmények 
nevelőtestületei, akik szavaz a
tukkal már döntöttek. 

Mintegy mellékes, de nem 
elhanyagolható érv még, hogy 
a jelenlegi törvénykezés egyé r
telműen előírja az öt évre szóló 
megbízást. Jogsértést követett 

Ily módon a Kiskunhalasi 
Városi Tanács Végrehajtó Bi
zottsága 1995. július 31-éig 
megbízta dr. Szabó Miklóst a 
Szilády Áron Gimnázium és 
Egészségügyi Szakközépisko
la, Jekő Györgyöt a Kereske
delmi és Vendéglátóipari Szak
munkásképző és Lukács Jánost 
a II . Rákóczi Ferenc Mg . Szak
középiskola igazgatói teendői
nek ellátásával. Szemerédi 
Lászlót pedig a művelődési mi
nisztérium rendeletének értel
mében 1993. július 31-éig az 
ÁMK igazgatásával. 

Gratulálunk az újonnan ki
nevezett vezetőknek, s a bizo
nyításhozjó munkát kívánunk! 



2. OLDAL 

Nyári 
ürömök 
Diák lévén a nyári szüne

tem már megkezdődött. 
Nagy kérdés, hogy töltsem el 
értelmesen és főleg a lehető 
legolcsóbban ezt a két és fél 
hónapot. Erre egyszerű a vá
lasz - gondolhatja bárki. 
Legolcsóbb, ha városában 
marad a diák, és mondjuk ki
jár a Sóstóra, ezzel megvan 
a napi mozgás, ott olvashat, 
nézelődhet, napozhat az 
ember. Igenám, de! Mint tud
juk, manapság mindenhez 
pénz kell. Meglepődve ta
pasztaltam, hogy Sóstón 
csak gyermek és felnőtt léte
zik. Ezek szerint, ha az em
ber elmúlt mondjuk 14 éves, 
akkor felnőtt. Tehát rendel
kezik önálló keresettel, ezt
jobb esetben - munkával éri 
el, önálló egzisztenciája van, 
döntéseiért felelős stb. Pszi
chológiából úgy tanultam, 
hogy általában 25 évesen ér
jük el ezt az állapoto t. (Per
sze Magyarországon nem 
ritka, ha ezen szempontok 
alapján csak 40 évesen fel
nőtt valaki. 

És itt a bökkenő: hiányzik 
11 év, az ún. diák korosztály. 
Ók azok, akik ha van lehető
ség és alkalom rá, szünide
jükben pénzt is keresnek. Ha 
megkapja egy hónap után a 
diák a magyar átlagbért, ak
kor rájön, hogy nagy bajban 
van. Vagy egyszerre elu
tazza az egészet, vagy itthon 
szórakozza el, így nyár vé
géig kitart. Ha kitart! Ugyan
is, ha minden nap egy hóna
pon keresztiiI kijár Sóstóra, 
akkor csak a belépőért fizet 
700 forintot. És akkor még 
nem evett és nem ivott sem
mit. Tudom, hogy egy kft. 
nem szociális intézmény és 
korlátozott felelősség terheli 
a diákok nyári szórakozásá
ért is. De Nyugatról nem 
csak ezt a szemléletet lehet 
átvenni, hanem azt is hogy 
kell megfogni és megtartani 
a vevőt. Sóstóra is hétköz
nap jobbára diákok érnek rá 
kijárni. Biztos vagyok abban, 
hogy többen vennék a fá
radtságot, hogy kimenjenek 
ha differenciáltabb árakat ta
lálnának. Jó lenne, ha 
egészséges verseny ala
kulna ki a Vízmű Vállalat és a 
sóstói strand között. S ebből 
a versenyből csak a pihenni 
vágyó közönség nyerne. 

Narancsik Agnes 

Szép látvány 

Nem is olyan régen Kiskunhalas központjában, a Fáklya mozi 
mellett még roskadozó viskók éktelenkedtek a városban. A 
Thomra János utca és a Bokányi D. utca kereszteződésénél épült 
Kereskedelmi és Hitel Bank épülete a környezethez igazodó épí
tészeti stílusával jól illeszkedik a városképbe. 

A Bokányi Dezső utcai lakások igen tetszetősek és a jelenlegi 
áruk jövőre talán már alacsonynak is fog tűnni. 

Gratulálunk az építőknek és a tervezőknek. 

Kö_zlemény 
Értesítjük Kiskunha

las lakosságát, hogya 
szemétszállítás díját 
1990. július 1-től üze
münk 42%-kal emeli. 

Az áremelést az 
üzemanyag, a bérkölt
ségek és a szeméttá
roló edény árának nö
vekedése tette szüksé
gessé. 

Kérjük megértésüket. 

Kommunális 
Költségvetési Üzem. 

Kép-szöveg: Lévay 

KEDVEZMÉNYES 
KERTVÁROSI 
TELEKAKCIÖ! 

A Kiskunhalasi Városi 
Tanács kedvezményes te
lekvásárlási akciót hirdet a 
Kertvárosban. 

Kéri azoknak a jelent
kezését, akik 650-700 
négyzetméteres közműve
sített telket vásárolnának. 
Részletes felvilágosítás és 
bejegyzés céljából jelent
kezzenek Csathó Zsig
mond szakértőnél , július 
IS-ig Kiskunhalas, Mol
nár u. 4., naponta 19 óra 
után. 

Szivélyes üdvözlelek 
és más semmi 

(Folytatás az elsó oldalról.) 
Bár tervezgetésre egyálta

lán nincs idő. Ez irányban a 
hadosztály parancsnoka Zsu
ravljov tábornok egyáltalán 
nem hagyott kétséget. A mű
szaki szemle végeztével kö
zölte, hogy szeptember 1-jéig 
várja a halasiak ajánlatait (te
lefonszámot is hagyott), bár
milyen megoldásról hajlandók 
tárgyalni. Azt követően azon
ban minden mozdíthatót, 
amelyben a szovjet fél pénze 
fekszik, leszerel nek, szétbon
tanak és becsomagolnak. Aja
nuár elején távozó alakulato
kat ugyanis odakint a csupasz 
föld varja, égetően szükséges 
hát mindennemű építési 
anyag, még a szakszerűtlenül 
elbontott is. Bár - s ezzel ők 
maguk is tisztában vannak, 
ezért hajlandók bármilyen 
kompromisszumra - az így 
szétszerelt épületek jókora ér
tékcsökkenést szenvednek. 

Az első látogatás teljessé
géhez tartozik még dr. Horváth 
László országgyűlési képvise
lőnk fehér asztal mellett el
hangzott beszéde (szivélyes 
vendéglátásban részesültek 
ugyanis párt jaink a látogatás 
alkalmával). 

Megköszönve a fogadtatást, 
azt kérte, engdélyezzék hogy 
a város lakóiból szervezett 
polgári őrség vigyázza a lakta
nyát, amely elől a parancsnok 
nem zárkózott el. Kérte to
vábbá, hogy a konkrét megál
lapodásig semmihez ne nyúl
janak, amit nem tekintenek sa
játjuknak, ily módon is megő
rizve az eddigi jó kapcsolatot 
és egyetértést a várossal. 

A halasi delegáció és a helyi 
parancsnokság egyetértése 
azonban a megyei szemlén el
hangzottakkal összevetve köl
csönös és szivélyes üdvözlet 
csupán, és semmi más. 

H.T. 

1990. JÚLIUS 6. 

POSTALÁDÁNKBÓL 

Ki packázik Gubucz úrral? 
Tisztelt Szerkesztőség! 
Néhány gondolatot kívánok fűzni "A hivata

lok packázásai ... " című írásukhoz, mint az 
egyik érintett hivatal vezetője. 

A tények: Gubucz Miklós felkereste a Városi 
Tanács V. B. Műszaki Osztályát, hogy lakása 
bővítéseként kötőműhelyt kíván létesíteni. 
Megállapítottuk, hogya telke már olyan mérté
kig beépített, hogy az Építési Törvény alapján 
újabb építmény létesítése már nem lehetsé
ges. Gubucz úr által felvázolt helyzetére való 
tekintettel - munkanélküliség, megélhetési 
problémák - hozzájárultunk, hogy a megbe
szélt módon egy 20 négyzetméteres bővít
ményt megterveztessen. Ezzel szemben egy 
60 négyzetméteres műhelyre kért építési enge
délyt. Az építési engedély iránti kérelem be
adásakor tartott helyszíni szemlén meglepetve 
tapasztaltuk, hogy már egy 90 négyzetméteres 
műhely és pince építése folyamatban van min
dennemű engedély nélkül. Gubucz úr közölte, 
hogy "azt csinálunk, amit akarunk, ő úgyis fel
építi a már megkezdett műhelyét. " 

Természetesen határozati/ag leállítottuk az 
engedély nélküli építkezést, és köteleztük a 
megkezdett építményeIbontására. Tájékoztat
tam továbbá, hogy az ÉpítéSi Törvény előírásai 
alól kivételes esetben, a minisztérium felmen
tést adhat és megadtam az illetékes főosztály
vezető nevét és címét. Gubucz úr minisztériumi 
látogatását követően telefonon megkerestem 
az érintett főosztályvezetőt, hogy megtudjam 
milyen ígéretet tett Ő. Kiderült, hogya kérelem 
megítéléséhez tartozó néhány tényt "elfelej
tett" Gubucz úr közölni. Laár úr azzal fejezte be 
a beszélgetésünket, hogya körülmények teljes 
ismeretében szóba sem állt volna a kérelmező
vel, ő semmilyen formában nem ad neki fel
mentést az Építési Törvény előírásai alól. 

Sajnos az a verzió sem fedte teljesen a való
ságot, amit Gubucz úr nekünk előadott. Igy arra 
az álláspontra jutottunk, hogy az eredetileg 
megbeszélt 20 négyzetméteres építményre is 
csak azután adunk építési engedélyt, miután 
az engedély nélküli építkezésének azt a részét 
elbont ja, amely a megbeszélt építményt nem 
érinti. Ismételten felhívtuk a figyelmét, hogy az 
üzeme minden probléma nélkül felépíthető 
lenne a város ipari építési övezetében. 

Felmerült bennem az ügy és az újságcikk 
kapcsán néhány gondolat. A tények ismereté-

ben érdemes lenne megvizsgálni azt is, hogy ki 
packázik kivel, de számomra nem ez a fő prob
léma. Maga a jelenség. 

Adott egy állampolgár, aki egy érvényes - a 
legitim országgyűlés által sem vitatott - jogsza
bályba ütköző dolgot kíván véghezvinni. Ter
mészetesen a hatóság - akinek a törvényes
ség betartása és betartatása az alapvető fela
data - ehhez hivatalosan nem járult hozzá, 
nem törvényesítheti azt. Döbbenetes számom
ra, hogy ezek után egy ilyen ügyet a nagykö
zönség elé "A hivatalok packázásai" címen tá
runk. Szinte felszólít juk az állampolgárokat, 
hogy ne tartsák be a törvényeket. 

A jelenlegi társadalmi átalakulás kapcsán 
mindig azt hallottam, hogyajogállam létreho
zása a cél. A jogállamban pedig minden egyes 
állampolgárra kötelezően érvényesek a törvé
nyek. 

Más téma az, hogy vannak még olyan törvé
nyek, amelyeken változtatni kell. Ez azonban 
az országgyűlés feladata, nem a hivatalé. Az 
államigazgatási szervek feladata az, hogy az 
érvényben lévő - jó, rossz - törvények alapján 
az ország működését biztosítsák. 

Gubucz úr ügyéhez visszatérve, van még a 
dolognak egy pikantériája. Az újságcikk megje
lenését követően véletlenül találkoztunk. Kér
dezte, tartom-e még az ígéretem a 20 négyzet
méteres bővítményre, és kijelentette, hogy az 
újságcikkben foglaltakkal nem ért egyet, ő csak 
eszközként lett felhasználva. 

Nem tudom, hogy az előzmények ismereté
ben, ebben a kérdésben mit gondoljak az ügy 
megítéléséről. 

Erdélyi Róbert osztályvezető 

(A szerk. megjegyzése: Gubucz úr nem ért 
egyet cikkünkel. Erdekes talány, melyre két 
megoldás lehetséges: vagy kitalálunk minden
féle valótlanságot, aztán a névjegyzékben ke
resünk egy tisztes állampolgárt és a szájába 
adjuk rögeszméinkel. A másik az, hogy rés
nyire húzott szemmel járunk az utcán és tisztes 
állampolgárokat állítunk meg, majd fenyege
téssel vagy ígérgetéssel arrra kényszerítjük 
őket, hogy rosszakat mondjanak a hatóságok
róI. Ezt azért tesszük, mert tudjuk, hogy az ál
lampolgárok úgy szeretik a hivatalokat, mint 
galamb a tiszta búzát, de ezzel a szerelemmel 
nem tudnánk megtölteni az újságol. 

Ki miért utazik? A FÜSZÉRT Kiskunhalas a kö 
zeljöv6ben megnyitásra kerülő 

Tisztelt Halasi Újságolvasó 
Polgártársaim! 

Nagy örömömre szolgált, hogy 
az általam is nagyrabecsült Ellen
tét cí mú lap foglalkozik szerény 
személyemmel. 

Nagyon sajnálom, hogy nem tu
dok azon a fórumon válaszolni Pol
gártársaimnak, de ott "lazítanak" 
és kényszerűségből az állandóan 
naprakész hetente megjelenő Ha
lasi Tükör segítségét kértem erre, 
mert félő, hogy a feltett kérdések 
válaszai egy-két hónap múltán el
veszíthetik az olvasók érdeklődé
sét. 

A Tükör készséggel állt rendel
kezésemre, amelyet az Önök ne
vében is köszönöm a Szerkesztő
ségnek. 

- Az utazás indokolása azt hi
:>zem egyedül a vállalat igazgatóját 
illetné, de szabadsága miatt én vá
laszolom meg: 

A kérdés sajnos nem egyenes, 
de én egyenes választ adok: 

A vállalat ddolgozóinak II. félévi 
és 1990. évi munkaellátottságával 
kapcsolatos szerződéskötésre uta
zok Hollandiába. Kérdés, hogy 
meg tudok·e egyezni kb. 1,5 millió 
guldenes munkára. 

- Somogyi tanácselnök helyet· 
tes urat -OS város polgármestere 
hívta meg. 1990. februári tanács
ülési határozat engedélyezte So
mogyi elnökh. úrnak akiutazást. 
Vállalatun k csak "technikailag" bo
nyolítja azt. 

Dr. Horváth Róbert úr a holland 
kooperációnk megszületésétől 
kezdve tudósította a várost gond
jainkról és eredményeinkről. A vál
lalat vezetőinek megítélése szerint 
egy jól megfogalmazott tudósítás, 
amely megfelelő műszaki tartalom
mal sűrítette - netán több részlet
ben és több helyen elhelyezve -

helyettesíti, helyettesitheti a hirde
tést. A hirdetések ára pedig - akik 
erre kényszerültek tudják nem ol
csóbb, mint egy ilyen út tudósítá
sáért fizetendő összeg. 

Vállalatunk erre gondolt, amikor 
- tudomásulvette - Mr. Jantzen úr 
meg h ívását dr. Horváth Róbert úr 
személyét illetően. Tehát dr. Hor
váth urat is a külföldi partnerünk 
hívta meg. 

Gondolom, ha jól megszervez
nénk az utat, dr. Horváth Róbert úr 
vállalkozhatna pl. az ÁG. vagy a 
PIV termékeinek propagálására is 
és a városi eredményt is láthat
nánk mert jelenleg a politikai küz
delmek során kevés pártnak jutott 
eddig gondolkodásának előterébe 
a városi foglalkoztatás előre lát
ható gondja. 

- Ami a harmadik kérdést illeti, 
közölhetem a város polgáraival, 
minden kedves olvasóval, hogy 
magánügyeimet nem szoktam 
összekeverni hivatali munkámmal. 

- A negyedik kérdésre válaszol
va, hogy ezt szónoki kérdésnek 
ítélem. Képzelje el a T. olvasó, Pol
gártárs, hogya nagyrabecsült új
ság valahonnan vette az informáci
ót, ezt pedig csak Ganzos kollega 
vagy kollegina szolgáltatta. 

De mindentől függetlenül, akkor 
amikor 50 millió Ft megrendelést 
storniroznak a megrendelők, a vál
lalat vezetői -többek között én is
azon dolgozunk, hogy holnap is 
dolgozhassunk és holnap is kenye
ret adhassunk 400 munkatársunk
nak és magunknak. 

Munkatársaink többsége való
színűleg látja erőfeszítéseinket, 
mégha erről nem is beszél, vagy 
nem tudósít ja rendszeresen a vá
ros sajtóját. 

Tisztelettel: dr. Ván Lajos 

Malomsori ABC áruházába fel
vételt hirdet üzletszerzői, mü-

szakvezetői és eladói 
munkakörökbe. 

Az alkalmazás feltétele: 
megfelelő szakirányú végzettség. 

Érdeklődni és jelentkezni Tinódi 
u. 25. sz. alatti irodában lehet az 
igazgatónál vagy a kereskedelmi 

igazgatóhelyettesnél. 

ooo 
A FÜSZÉRT Kiskunhalas 

felvesz raktári és áruátadó 
rakodói munkára 
férfi dolgozókat. 

Jelentkezni lehet a Tinódi u. 25. 
sz. alatti irodában az igazgatónál 

vagy a kereskedelmi 
igazgatóhelyettes nél. 

Figyelem! 

SZÖV-MOBIL Kft. 
megnyitotta aUlóügynök

ségét, ahol keleti és 
nyugati autók 

FORINTÉRT 
OTP HITELRE IS 

vásárolhatók! 

Ugyanitt SKODA, P -126 
és nyugati autókhoz 
forintért alkatrészek. 

Telephely: Szász Károly út 2. 
(Régi tűzoltólaktanya) 

Telefon: 77/22-991 
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Dohánybeváltós 
tizen egyek 
kálváriája 

(Második felvonás) 
A Halasi Tükör múltheti szá

mából értesülhetett az olvasó 
annak a 11 feleslegessé vált 
dolgozónak a kálváriájáról, 
akik feleslegessé váltak a 
munkáltató számára, s ezért 
milyen fondorlatos módszere
ket alkalmaztak eltávolításuk
ra. fgéretünkhöz híven vi
gyázó szemeinket a 11 kárval
lott dolgozón tartottuk az el
múlt héten is, s az események 
pedig jöttek .. . 

A munkavállalók és munkál
tatók okulására íme a további 
események: 

A felmondásra felszólított 
dolgozók egy része a felmon
dását visszavonta. A munkál
tató ellenlépése erre az volt, 
hogy ő mondott fel a dolgozók
nak. Elkövette azonban azt a 
hibát, hogya Munka Törvény
könyvében a felmondási időre, 
valamint a kötelező felmentés 
időtartamára vonatkozó ren
delkezéseket valószínűler;, 
nem ismerve saját kútfőjébol 
merített sajátos új szabályo
kat, amelyek természetesen 
ismét munkavállalói érdekeket 
sértettek. 

A felmondás időtartamát 
ugyanis egységesen 15 nap
ban állapította meg, jóllehet 
volt olyan dolgozó, akinek 8 
hét felmondási időt kellett 
volna megállapítani. A mun
káltatói felmondólevél ezen kí
vül még azt is tartalmazta, 
hogy " ez a felmondás közös 
megegyezéssel történt". Ez 
természetesen nem igaz, hi
szen az eddigi események 

(Folytatás az els6 oldalról.) 

zatok kétharmada szükséges 
a tisztség elnyeréséhez. Az 
első szavazási menet után a 
legkevesebb szavazatot ka
pott Molnár István kiesett a to
vábbi versengésből. Az állva 
maradt másik két jelölt között 
újabb két szavazási menet zaj
lott le. Ezek után tíz voksot ka
pott Elek János és nyolcat Ku
minka István. A testület ekkor 
úgy határozott, hogy hallgas
sák meg a jelölteket, hátha az 
elképzelések ismertetése, a 
feltett kérdésekre adott vála-
szok után tisztázódik a szava-
zókban az értékrend. 

Az ezt követő negyedik sza
vazási menet annyi változást 
hozott, hogy egy voksot kapott 
Kuminka István igy 10 : 9 
arányban Elek János javára 
számlálták a szavazatokat. 

A házszabályok alapján, ha 
négyszeri szavazás nem vezet 
eredményre, az ülést be kell 
rekeszteni. Ez már késő délu
tán meg is történt. A döntés te
hát az volt - hogy nem szüle
tett döntés. 

Hogyan tovább? 

éppen az ellenkezőjét igazolják. 
A reklamáló dolgozó ré

szére a munkáltató ismét új 
felmondást adott, amelyből hi
ányzik a "közös megegyezés
re" utalás, módosult a felmon
dási- és felmentési idő időtar
tama is, azonban az továbbra 
sem a Munka Törvénykönyvé
nek szellemében, hanem sajá
tos egyéni értelmezés szerint 
történt. A részletek ezúttal 
csak az olvasót untatnák, így 
azok tételes felsorolásától 
megkímélem Önöket. 

Időközben voltak olyan dol
gozók, akik beleuntak a kilá
tástalannak ítélt szélmalom
harcba, s megszüntették mun
kaviszonyukat. Valószínüleg a 
munkáltató azt remélte, hogy 
mindenki így fog cselekedni, 
azonban ezúttal tévedett, 
ugyanis néhány harcias asz
szony eltökélten fejébe vette, 
hogy most aztán nem hagyják 
magukat, s érdekeiket a törvé
nyes eszközök igénybevételé
vei érvényesíteni fogják. 

Elszántságukat fokozza, 
hogy miközben nekik arra való 
hivatkozással felmondtak, 
hogy munkát a dohánybeváltó 
üzem kiskunhalasi telepén biz
tosítani nem tudtak, ugyanak
kor az üzemnél mégis 10 fő 
irodai dolgozó és vezető ma
radt, továbbá egy kőműves ja
vitó. Vajon az adminisztratív 
dolgozókat miért nem érintette 
a létszámcsökkentés? Mit ad
minisztráinak a fizikai dolgo
zóktói " mentesített" üzem-
ben? ,,-;5 ;5-" 

vábbra is versenyben kíván 
maradni az igazgatói székért 
folyó harcban . Mivel a legtöbb 
szavazatot kapta, ezért nem 
adja fel a küzdelmet, s azért 
sem, mert értesülése szerint a 
fizikai dolgozók jó része is tá
mogatja. A vállalatnál 1988. 
második félévben végrehajtott 
szervezeti változások ma is 
korszerűek, ezért az önálló 
vállalkozási egységek műkö
désével a KUNÉP-et alkal
masnak tartja hosszú távon is 
az eredményes gazdálkodás
ra. A meglevő szervezetet a 
privatizáció irányában kívánná 
tovább fejleszteni. 

Kuminka István kijelentette, 
hogy nem kíván tovább pá
Iyázni, részéről a mostani vá
lasztással végetért a küzde
lem. Már azt is nagy ered
ménynek értékeli, hogy 9 vok
sot kapott. Tudja, hogya válla
latnál eltöltött 23 esztendő, a 
több mint évtizede a cégnél 
második embernek számító 
beosztása olyan hátrány, amit 
nem tud ellensúlyozni. Min
denképpen a vállalatnál kíván 
továbbra is dolgozni - de nem 
mint igazgató. Az általa elkép-

F ly! t , t l' ,. I' zeit koncepcióban a költség
O a as - a an ossze. csökkentés, a piaci versenyké-
A sikertelen igazgató vá- pesség növelése, a szervezeti 

lasztás után a legilletékeseb- egységek önálló bbá válása, 
beket szólaltattam meg. Azaz, dolgozói részvénytársaságok, 
a pályázókat. Mi a tervük ezek kft-k kapják a fő hangsúlyt. 
után? Az első körben kiesett Mol-

Elek János kijelentette, nár István a további pályázá-
hogy minden formában to- sát feltételekhez köti. Úgy véli, 

&fala5i~ 

Egy liter vízért 
három üveg sört 

Június 2-án megbeszélést tar
tottak a felsőszállási tanyák és 
kertek tulajdonosai a talajvízszint 
csökkenéséről és annak okairól. A 
megbeszélésen nem sikerült 
egyértelműen megállapítani a 
csökkenés okait, ezért úgy döntöt
tek, hogy egy szakembert kérnek 
fel a téma előadására. 

A második "meneJet" június 30-
án a kiskunhalasi AMK-ban ren
dezték meg dr. Horváth László or
szággyűlési képviselő , és Rácz 
Fodor Mihály, a Városvédő Egye
sület elnöke seg ítségével. A fel
kért előadó az ismert szakember, 
dr. Erdélyi Mihály, a VITU KI nyug
díjas mérnöke volt. 

Tudják-e önök, hogy azért a ví
zért, amit Halason, Szegeden 
vagy Budapesten kertlocsolásra, 
autómosásra, fürdővízre haszná
lunk, Afrikában literenként három 
üveg sört adnak? - tette fel a kér
dést dr. Erdélyi Mihály. 

Mi el voltunk kényeztetve! Az 
állam szubvencionálta a vizet. En
nek következtében óriási pazarlás 
folyt. Kiraboltuk az artézi vizet az 
egész országban, de főleg a 
nagyvárosokban és városokban. 

A folyamatosan végzett nagy
számú mérés alapján megállapí
tottuk, hogy a vízszint csökke-

nése 1980 és 87. között szinte 
egyenletes volt. A talajv ízszint és 
a rétegvízszint csökkenése egya
ránt akkor kezdődött , amikor a 
vízmúveket létrehozták és a ku
tak ból a szívatást megkezdték. 
Halason a talajvízszint 1985. óta 
2 métert, a rétegszint 30 métert 
süllyedt. A geológiai térképek ta
nusá,9a szerint a süllyedés Halas
tói Eszak-Keletre volt a legna
gyobb. Mi lehet a megoldás? 

Nemere Péter főmérnök már 20 
évvel ezelőtt kimutatta, hogy egy 
Duna-Tisza csatorna milyen ked
vező hatású lenne az ivóvíz kész
let stabilizálására és még villamos 
energia termelésre is alkalmas 
lenne a Tisza felé eső leszálló ág
ban . Kidolgozta egy Duna-Tisza 
csatorna tervét. 

A csatorna medrét nem kell, sőt 
nem szabad vizzáróvá tenni , hi
szen az a legfontosabb, hogy a víz 
leszivárogjon a talajba és így ja
vítsa a vízellátást. A csatorna men
tén felszí ni nagytározókat lehetne 
építeni 15-20 méter mélységű víz
tömeggel a vízellátás további javí
tására. Ez lenne az egyetlen lehet
séges megoldás a talajvízszint és a 
rétegszint süllyedés megáll ítására. 
- állapította meg a tanácskozás. 

Lévay Kálmán 

Csúcstechnikát a telefonvonalra! 
Panasonic KX- F120B telefax, telefon 

+üzenetrögzítő. (110 memória) 

Ára: 129 ezer torint+ÁFA. 

Faxpapírellátás biztosított. 

Érdeklődni: Telefon(fax): 80/20-502. vagy: 
"Magic" - szaküzlet, Tompa, Beloiannisz tér. 

ma a KUNÉP-nél vezetővál
ság van. Ezt mutatja a nagy
fokú megosztottság. Elsősor

ban ezen kell változtatn i. Egy 
cselekvőképes kollektíva élén 
el tudja magát képzelni, egy 
széthúzóban azonban nem. 
Még érleli a hogyan tovább ot. 

Jelenleg teljes a bizonyta
lanság. Illetve, egy biztos. A 
vállalatot továbbra is Csapó 
István igazgató vezeti. Legké
sőbb év végéig . Kijelentette 
ugyanis, hogy év végén min
denképpen feláll az asztaltól. 
Az idei mérleget hajlandó alá
írni, de tovább már nélküle kell 
boldogulni a cégnek. 

Addig vállalja, hogy igyeke
zete szerint rendezi a dolgokat 
az építőipari vállalatnál. Úgy 
tűnik, főleg ez az akadálya egy 
valóban eredményes vezető
váltásnak. 

Hogy mi lesz a megoldás és 
milyen formában? Ezt nem 
tudja senki , a vállalati tanács 
sem. Annyi biztos, hogya ta
nács hamarosan összeül és 
megpróbálja eldönteni, milyen 
módon és mikor válasszanak 
igazgatót. Nem kizárt egy 
esetleges ideiglenes megbí
zatás sem. Az látszik a legva
lószínúbbnek, hogy őszig el
napolják a döntést ebben a 
kérdésben . 

Talán abban bíznak, hogy 
mint már sokszor, az idő segít 
megoldani a megoldhatatlan
nak látszó kérdést. 

Horváth Róbert 

3. OLDAL 

Új vezetőséget 
választottak 

a halasi kisgazdák 
A Független Kisgazda-

Földmunkás- és Polgári Párt 
Kiskunhalasi Szervezete 
1990. január 27-én alakult újjá, 
amikor is a szervezet korábbi 
elnöke elhagyta és átlépett a 
Nemzeti Kisgazda Pártba. 

A kisgazda párt helyi szer
vezete 15 fős intéző bizottsá
got, majd február 23-án 5 fős 
ideiglenes vezetőséget vá
lasztott, azzal a feladattal , 
hogy a képviselő választáson 
juttassák be a parlamentbe je
löltjüket - egyben elnöküket -
dr. Horváth Lászlót és szer
vezzék meg a 8-as számú vá
lasztási körzetben a pártszer
vezeteket. 

Az ideiglenes vezetőség e 
feladatát maradéktalanul telje
sítette a választókörzet egész 
területén - emelte ki a vezető
ség június 23-i beszámolójá
ban. Ezt követően a taggyűlés 
új vezetőséget választott , 
amelynek feladata a helyható
sági választásokon való ered
ményes szereplés megszer
vezése és a párt taglétszámá-

nak további bővítése , befolyá
sának növelése lesz. 

A párt új tisztségviselői: el
nök: dr. Herodek Bálint, ügy
vezető alelnök: Nagy Péter, al
elnök: Bíró Imre, titkár Bartek 
Sándor, gazdasági felelős : 
Darányi Imréné, valamen
nyien kiskunhalasi lakosok. 

A Független Kisgazda Párt 
egyidejűleg megnyitotta Köz
társaság u. 1. sz. alatti pártiro
dáját, ahol hétfőn és csütörtö
kön délután 16 és 18 óra kö
zött tartanak fogadóórát. 

Az országgyűlési képviselő 
szerdán délelőtt 10 és 12 óra 
között tart ugyanott képviselői 
fogadó órát, a lakosságnak. Ez
zel egyidejűleg a párt irodájá
ban dr. Kazinczy Ferencné kör
zeti titkár tart fogadóórát a 8. sz. 
választási körzet kisgazdáinak. 
A Független Kisgazda Párt 
szombatonként továbbra is 18 
órai kezd~ttel tartja taggyűlé
seit az AMK helyiségében, 
amelyre szeretettel várják a 
párttagokat. 

Független Kisgazda Párt 
Kiskunhalasi Szervezete 

"Rehabilitáljuk" az országzászlót! 

1987. decemberében olva
sói kérdések kapcsán a Halasi 
Tükör írt arról, hogy miért kel
lett lerombolni a város köz
ponti helyén a tanácsháza 
előtti parkocskában még a há
borút is átvészelt országzászló 
obeliszkjét? 

Erre a kérdésre akkor a még 
létező munkásőrség parancs
noka Gál Mihály adta meg a 
fura választ, kifejtve, hogy ez 
az országzászlót tartó oszlop 
hortysta felépítmény volt és 
méltatlan dolog egy ilyen léte
sítményt a város szívében el
fúrni. Lerombolták, kihordták a 
református temetőbe. Akik a 
temetőben járnak, a mai napig 
is ott láthatják, találkozhatnak 
a lebontott obeliszk betonré
szeivel, melyben kutyák és 
macskák vertek tanyát. 

Ma, amikor a szoborállítás
nak, emlékmű építéseknek a 
korszakát éljük, nem lenne ok
talan dolog arra is gondolni és 
tenni is érte mihamar, hogy 
visszaállítsuk az országzász
lót a régi helyére, mint ahogy 
más városokban, helységek
ben már meg is tették. Ez nem 
is lenne nehéz: a kis dom
bocska melyen régen is állt, 
még most is ott van, fák karéjá
ban, a tömbök darabjaiban is 
épek, alkalmasak az össze
építésre. Jó lenne, ha augusz
tus 20-ra felálJításra ke
rülhetne ez az emlékmű is, 
melynek bűne nem több, mint 
a miénk, idősebb embereké, 
hogya hortysta időben szület
tünk, életünk jó része ekkor 
zajlott. 

HarmosJenő 

PÁLYÁZATI FELHívÁS 
A Kiskunhalasi Városi Tanás VB. művelődési osztálya 

pályázatot ír ki Kiss Istvánné közérdekű meghagyására. 
A közérdekű meghagyás kedvezményezett je a pályázati 

feltételeknek megfelelően kiválasztott "szegény sorsú, arra 
érdemes tanuló, illetőleg hallgató." 

A pályázat feltételei. 
A tanulmányi segélyre pályázatot nyújthat be az a kiskunha
lasi lakos, aki : 

1. valamelyik közép- vagy felsőfokú intézmény nappali 
tagozatos tanulója vagy hallgatója, 

2. tanulmányi eredményével, példamutató egyéni maga
tartásával, továbbá, 

3. a család jövedelme miatt arra érdemes. 
A pályázat beküldési határideje: 1990. augusztus 25. 

A pályázat mellékletei : 
- önéletrajz, 
- szülők, eltartók jövedelemigazolása, 
- igazolás a tanulmányi eredményről. 
A pályázat elbírálásának határideje: 1990. szeptember 30. 
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Bács-Kiskun Kupa 

A néző is nyer 
A sportpályán holnap reggel 

nyolc órakor kezdődő Bács
Kiskun Kupa megyei szintű , a 
tizenegy város nagy-nagy 
sportvetélkedője . A rendez
vényt képviselőnk dr. Horváth 
László úr nyitja meg. Ezt kö
vetően párhuzamosan kerül
nek lebonyolításra atlétikai 
számok és labdajátékok. Az 
egyéni megmérette tés futószá
mok rövid- és középtávon , 
súlylökésben és gránáthajítás
ban, val-amint magas- és távol
ugrásban lehetséges. Termé-

szetesen azzal az előzménnyel, 
hogy a városokban lebonyolí
tott döntőn kik szerezték meg 
ehhez a jogot. 

A nap csúcspontja, a fő att
rakció mégis a tíz órára meg
hírdetett kötélhúzó verseny 
lesz. A díj a "megye legjobb 
kötélhúzó csapata" cím és az 
ezt igazoló serleg. 

A városok közötti pontver
seny a fél kettőre tervezett ün
nepélyes eredményhirdetésig 
eldől. 

Vass Katalin 

Rendőrségi hírek 

SPORTMŰSOR (július 15-ig) 
Szabadidősport 
Július 7. 8 ora, városi sportpá

lya: Bács-Kiskun Kupa (városok 
közötti Spartakiád megyei döntője : 
atlétika, kézilabda, kispályás lab
darúgás, röplabda sportágakban . 

10 órakor kötélhúzó versen'y') 
Július 13_ 16 óra, kerekpáros 

túra Szekszárdra, a Gemenc-Kupa 
versenyének m~gtekintésére (gyü
lekezés a Park Aruház melletti par-
kolóban). Vass Katalm 

SAROKBA SZORíTVA -.. 

Olcsóbb a hús! 
Naponta vagyunk tanúi, hogy hol ez, hol az drágább ma, 

mint tegnap volt. Az infláció fenyegető rémének árnyéká
ban, üditő oázisként hatott rám a fényképen is olvasható 
felirat, az egyik halasi falon. 

"Olcsó kurva" és nyíl mutatja a helyes irányt. A szívem 
örömtől repesett, hogy valami ami kapható, még olcsó is. 
Ami a felirat reklámertékét illeti egyenesen csúcs. Nem 
köntörfalaz, nem bonyolítja az értelmezést méretekkel, kor
ral, minőséggel, hiszen ezt úgyis megtapasztalja akit érde
keI. A szöveg egyszerű, tömör, lényegretörő, iránymutató. 

~/ek ugyan a gyanúval, hogya felirat nem is az eladó tól, 
hanem egyik ügyfelétől származik, megkönnyítendő az 
újabb kuncsaftok eligazadását. Motoszkál bennem az a tör
ténelmi tapasztalat is, hogy olcsó húsnak híg a leve, de ez
zel szemben eszembejutott legutóbbi vízszámlám. Milyen 
nagy örömet jelentene egy olyan felírás a falon, hogy ,,01-
csó víz". Reménykedjünk abban hogy egy idő után hátha 
nem kerül majd többe a leves mint a hús. 

er-re 

Apróhirdetés 
Vállalkozók! 
Kiskunhalason a Semmel

weis téren épülő üzletek érté
kesítése megkezdődött. Kü
lönböző vásárlási lehetősé
gek, közös vállakozások lehet
ségesek. Érdeklődni : Kiskun
halas, Tulipán u. 4. Telefon : 
(77) 22-232. 

Redőny, reluxa, harmonika
ajtó termelői áron! Telefon: 22-
586. 

Némethjuhász keverék ku
tyám odaajándékoznám. Ér
deklődni: Kiskunhalas, Kulich 
Gy. u. 4. fszt. 3. Lindingerné. 

Eladó 2+1 félszobás lakás 
Kiskunhalas, Széchenyi u. 6. 
111/15. Érdeklődni: 17 óra után. 

Eladó gázfűtéses családi
ház. Érdeklődni: Kiskunhalas, 
Szép u. 13. 16 óra után. 

Friss műszakival vegyes 
használatú Nisa eladó. Kis
kunhalas, Kilián Gy. u. 2. 

Stukatúr-nád eladó. Kiskun
halas, Kun B. u. 7. 

Eladó 2 szobás tanya vil
lany, víz van. Érdeklődni : Fel
sőöregszőlők 1751 A. 

Orvosi hír: Dr. Bátory Gábor 
belgyógyász-reumatológus 
szakorvos, Nefelejcs utcai ma
gánrendelését július 13-tól au
gusztus 13-ig szünetelteti. 

Eladó: lakás 1300 négy
szögöl területtel az Alsóöreg
szőlők 36. sz. alatt. Ugyanitt 
utcára való rokkantkocsi is ela
dó. Érdeklődni: Alsóöregsző
lők 28. sz. alatt, Bálint Sándo
réknál. 

Elcserélném Budapest XIII. 
kerületi egyszoba összkomfor
tos tanácsi lakásomat kiskun
halasira. Ajánlatokat: Kiskun
halas, Pf: 126. kérem. 

Szoba-konyhás lakás, gyer
mektelen házaspár részére ki
adó. Cím: Kiskunhalas, Sóstó 
u. 1/a. 

Oltottmész ingyenes ház
hozszáll ítással kapható. 
Szombaton és vasárnap is! 
Kiskunhalas, Tó u. 34. Kardos. 

Eladó az Alsóöregszőlők
ben 2 hold szántó, szőlővel, la
kóházzal. Érdeklődni: Attila u. 
11.17 óra után. 

Kedvezményes 
szörp- és üdítő 

vásárlás 
Új ízek, 

nagy választék. 

******** 
Megnyílt: Kiskunhalas, 

Szász Károly u. 55. 

Eladó 2,5 szobás, összkom
fortos, gázfűtéses családiház. 
Érdeklődni a helyszínen, Kis
kunhalas, Eötvös u. 27. 

Eladó Commodore + 4. 
számítógép, magnó, floppy 
programok és könyvek. Cím: 
Kiskunhalas, Szilády Á. u. 351 
A. 

Eladó kétszobás, kertes 
családi ház, garázzsal, kész
pénzért. Cim: Kiskunhalas, 
Baross u. 10. Könyvtárnál. 

18 éves érettségizett lány 
állandó gyermekfelügyeletet 
vállal. (Másfél éves korig) . Le
veleket "Megbízható" jeligére 
a szerksztőségbe kérem. Szi
lády Á. u. 4. 

Kunfehértó üdülőtelep köz
pontjában Fő u. 7. alatt jó álla
potban lévő üdülő eladó. Üz
lethelyiségnek is alkalmas. Ér
deklődni Szegeden, este a 15-
746 telefonon . 

Eladó 40 ezer km-t futott, jó 
állapotban lévő Trabant limu
zin. Megtekinthető: Széchenyi 
u. 5. 16 óra után. 

Eladó 398 négyszögöl hob
bitelek (a Baki-kastély mellett), 
36 m2-es épülettel , víz van, vil
lany megoldható. Érdeklődni : 
Sóstó u. 19/a. 

Kőműves és burkoló munkát 
vállalok! Érdeklődni lehet Kis
kunhalas, Köztársaság u. 1 Q-

12. 111/18. (IBUSZ fölött) min
den nap 17- 20 óráig és Kis
szálláson Petőfi u. 60. szom
baton. 

Eladó: a Dugonics u. 22/A. 
és a Felsőöregszőlők 47/a. sz. 
alatti lakások. Érdeklődni a 
helyszíneken. 

A Kiskunhalasi Vörös Októ
ber Tsz. szalmát kínál ela
dásra az alábbi áron: ömlesz
tett 100 Ft/q, körbála 150 Ft/q, 
kisbálás 170 Ft/q. 

Befizetés és a kiadás felől 
érdeklődés a tsz. központi 
pénztárában a délelőtti órák
ban. 

Elveszett július 2-án reggel 
barna színű, fehér lábú tacskó 
keverék kiskutyánk. A becsü
letes megtalálót jutalomban 
részesítem. Kiskunhalas, Al
kotmány u. 16. 

6au 
VIDEOCENTER 

• • • 
23-40 Ft-os mozi az egész 

családnak!! l??? 
Sok száz sikerfilm. 

Pálma tér 2., 
a Kertvárosi ABC után. 

KÖSZÖNETNYILVÁNíTÁS 
Hálás szívvel köszönetet mondunk mindazoknak, 

akik 

Juhász Sándor 
temetésén résztvettek, sírjára koszorút, 

virágot helyeztek, fájdalmunkban velünk éreztek. 

Gyászoló család 

. . 

- Kulturális ajánlat . . 
~ ·'~.I"":'·L ;;a... ........ _ -= 

Filmszínház Thorma János Múzeum 
Július 6-án este: Nem vagyunk 

mi angyalok (amerikai) . 
7-8-án delelőtt : Óirty Dancig 

Kiállitások: Halas a kiskun me
zőváros. Thorma Képcsarnok. 
Válogatás a múzeum kerámiagyúj
teményéből. Udvari kiálrítási 
szín . lamerikai), délután : Leo és Fred 

magyar rajzfilm) , este: Nem va
gyunk mi angyalok (amerika0. 

9--10-én este : Kék barsony 
(amerikai) . 

Nyitva: 10-18 óráig, hétfőn zár
va. 

Gyűjtemények Háza 
(Bokányi D. u. 4,) 

Kiállítások: Halasi arcok. Váci 
György könyvkötészeti remekmű
vei. Csorba Tibor festményei. 

11-13-án este: A mélység titka 
(amerikai) . 

Gózon István 
Művelődési Központ 

Július 14-én 19 órakor: "Nem 
úgy van most, mint vót régen ... " 
Népzenei est és táncház. Vezeti : 

Nyitva: 10-16 óráig, hetfőn zár
va. 

Végh-kúria (Bajcsy-Zs. u.J 
Diószegi Balázs Munkácsy-díjas 

festőművész állandó kiállítása. 
Doktor László. Zene: Kontorás 
együttes, ének: Dobák Kati , Bakó 

Kati. Úttörőház Nyitva: csütörtök-péntek-
szombat naponta 10-12 és 14-18 
óráig . Július 10-én: nyári műhely , 

gyöngyfűzés - karkötők , nyaklán
cok. 

Városi Könyvtár 
Kölcsönzési idö: hétfőtől-pén

tekig naponta 9-19 óráig, szomba
ton 8-15 óráig. 

12-én: Fonal-játék, fonás, pom
pon állatkák készítése. 

Az intézmény hétköznapokon 9-
12, 14-17 óráig látogatható. 

Csipkemúzeum (Kossuth u. 39.) 
Nyitva: naponta 9-16 óráig. 

II H\RTÜKÖR 
Új helyen az autóklub iroda, ismét régi helyén a sárga angyal. 

Az autóklub helyi csoportjának irodája a Bem utcából elköltözött a 
vásárcsarnok mellé, a Majus 1. tér 1. szám alá. A szervezet autós 
mentőszolgálata -lakossagi kérésre - újra a benzinkúttal szemben, 
az 53-as út mellé költöztette vissza hétvégi ügyeletét. A sárga an
gyal ismét régi helyén vehető igénybe hétvégeKen. 

Rendezési terv a Tabán régi arculatának megőrzésére. A vá
ros egyik legrégibb ősi magja a Szász Károly - Hunyadi - Petőfi 
utca - Harangos tér által határolt területe - kóznapi nyelven a Ta
bán. E térség egységes arculatának megőrzésére a tanács mű
szaki osztálya rendezési tervet szeretett volna készítettni. Erre ed
dig anyagi fedezet hiányában nem kerülhetett sor. A KUNEP és a 
Telek kft. alapítványa revén rendelkezésre áll a tervelkészítéshez 
szükséges felmillió forint. llszre várhatóan elkészül a rendezési 
terv, amit az illetékes osztály közszemlére tesz majd. A cél, hogya 
térségben csak az utcák egykori hangulatába illő épületek épülhes
senek. Legalább Halasnak ez a része őrizze meg a korábbi idők 
hangulatát. 

Helyesbítés. Június 22-én megjelent "Ha per hát hadd legyen ... " 
című cikkünkben azt írtuk, hogy ozv. Borsódy Lászlóné tulajdoná
ban lévő inQatlan értékesebb, mint a perben szereplő másik telek, 
holott nem ertékesebb csak nagyobb. Az ő telekrésze ugyanis kü
lönböző okokból értékcsökkentnek minősül. A pereskedés nem 
1976, hanem 1986 óta folyik. 

-------

II 

Lovasaink sikerei. A Határőr Dózsa Lovasklub alig tud eleget 
tenn i a meghivásoknak, mert az egyik verseny után mindjárt ott a 
másik. Dózsa Károly őrnagytól arrol érdeklődtem , milyen eredmé
nyeket értek el a területi versenyen. 

- A kezdő lovak ugynevezett A. kategóriás stílusversenyén az . 
első öt helyezés klubunké. Akinek a nevéhez a győzelem fuződik, 
Szikszai Lajos és Bornemissza nevű lova. A haladó ifjúságiak közül 
Bánfi Vilmos lett az első Uzsok, és második Adu/hátán. A~önnyú B. 
kategóriában a Határőr Dózsás Tuska Pál, közép- és nehézkatega
óriában Fodor Gábor (Zsófi illetve Svejk nyergében) mutatta a leg
jobb formát. 

-Itthon számíthatnak-e további látnivalóra a lovassport kedvelói? 
- Két sportesemény kerül megrendezésre szeptemberben a 

Dózsa sportegyesület pályáján. Egyik az ifjúsági országos bajnok
ság,a másik a már hagyomanyos tenyészverseny - mondta Dózsa 
Károly őrnagy , a LovasIskola parancsnoka. Vass Katalin 

Anyakönyvi hírek 
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